
Grønt Råd
Onsdag den 29. november 2017 - kl. 18:00
Mødecenter A, Lokale 3 på Ballerup Rådhus

Deltagere

Erling Petterson (boligforeninger) - Deltog
Arne Jensen (Grundejerforeninger) - Deltog
Astrid Busk Sørensen (uden for grupperne) - Deltog
Birte Guldberg Waser (grundejerforeninger) - Deltog
Birte Kramhøft (øvrige foreninger) - Deltog
Bjarne Frimann Skov (idrætsforeninger) - Deltog
Gert Leif Gyldvig (Seniorrådet) - Deltog
Jens Ohlsson (koloni- og nyttehaver) - Deltog
Johannes Nørgård (uden for grupperne) - Deltog
Kim Jarner (boligforeninger) - Deltog
Per Mortensen (A) - Deltog
Peter Bendix (grønne interesseorganisationer) - Deltog
Susanne Hegelund (koloni- og nyttehaveforeninger) - Deltog
Kurt Bidstrup (idrætsforeninger) - Deltog
Trine Baarstrøm (afsnitsleder) - Deltog
Mette Louise Kjær-Andersen - Deltog

Afbud/Fraværende

Helle Hardø Tiedemann (A) - Afbud
Christian Skjæran (V) - Afbud
Jens Nørgaard (øvrige foreninger) - Afbud
Mads Herbøl (grønne interesseorganisationer) - Afbud

Punkt 1 Meddelelser



Beskrivelse
Orientering fra Teknik- og Miljøudvalgets møde den 28. november 2017 samt om Budget1.
2018 ved Helle Hardø Tiedemann (A).

Beskrivelse

Taget til efterretning med disse bemærkninger:

Teknik- og Miljøudvalget har afholdt deres sidste møde i denne valgperiode og gjort status for
de sidste fire år. Bilaget til sagen på Teknik- og Miljøudvalget, om hvad udvalget har opnået de
sidste fire år, kan ses som bilag.

Den 13. december 2017 afholdes konstituerende møde i den ny kommunalbestyrelse, hvor
sammensætningen af det nye teknik- og miljøudvalg besluttes.

Punkt 2 Planer og høringer på vej

Sagsfremstilling

Administrationen er ved at udarbejde en Skybrudsplan, hvori håndteringen af de fremtidige
ekstremregns hændelser i Ballerup Kommune håndteres.
 

På mødet i Grønt Råd deltager miljømedarbejder Iben Nøhr Bertelsen fra Center for By, Erhverv
og Miljø under behandlingen af sagen og gennemgår grundelementerne for planen.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Grønt Råd



Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at

Orienteringen om planer og høringer på vej tages til efterretning.1.

Beslutning

Orienteringen blev taget til efterretning med følgende bemærkninger:

Skybrudsplan udarbejdes i et samarbejde med Forsyning Ballerup.

På næste møde i Grønt Råd træffes beslutning om, hvorvidt rådet ønsker at nedsætte en
følgegruppe til Skybrudsplan.

Punkt 3 Grupper i Grønt Råd

Sagsfremstilling

Alle arbejdsgrupper fremlægger en status for arbejdet de sidste to år.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Grønt Råd

Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at



Status for arbejdsgrupper i Grønt Råd tages til efterretning.1.

Beslutning

Status for arbejdsgruppernes arbejde blev taget til efterretning med følgende bemærkninger fra
grupperne:

Affaldsgruppen

Affaldsindsamling i april i samarbejde med Danmarks Naturfredningsforening.
Unicef arrangement hvor skolerne indsamlede affald, Grønt Råd havde doneret en
præmie.

Grøn trafik

Har fået bedre cykelstativer i gågaden.
Indviet de tre supercykelstier. Gruppen mener stadig, der er problemer hist og her på
ruterne.  

Naturgruppen

Tur til Harrestrup ådal
Fugletur til Råmosen
Vil gerne arrangere fremtidige ture som er åbne for borgerne.

Kommunikationsgruppen

Hjemmesideprofil, facebook, kasketter og muleposer
Deltog på høstmarkedet på Grantoftegaard med bananvogn
Har støttet op om de andre gruppers tiltag.

Vand gruppe

Intet nyt.

Grøn energy og klima

Følger nybyggerierne.

Punkt 4 Campus ved DTU i Ballerup

Tidligere behandling

Bjarne Frimann, medlem af Grønt Råd, har stillet et forslag om af drøfte forløbet og idéerne
omkring campus byggeriet ved DTU, efter demonstrationen ved Sømosen i Ballerup.



Sagsfremstilling

Administrationen orienterer om planprocessen, borgermøde og den efterfølgende
demonstration ved Sømosen. Samtidig orienteres om den kommende tids- og procesplan.
 

Derefter fælles drøftelse i Grønt Råd.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Grønt Råd

Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at

Campus ved DTU i Ballerup drøftes.1.

Beslutning

Sagen blev drøftet.

Der har været en del kritik af Campus byggeriet ved DTU i Ballerup. Bjarne Frimann fremlagde
den plan, som er udarbejdet efter borgermødet, som viser, hvor byggeriet skal placeres.
Byggeriet kommer ikke tæt på Sømosen på grund af søbeskyttelseslinjen, og de nuværende
buske bliver bibeholdt.

DTU har bedt om at få studieboliger, men studieboligerne er ikke kun til DTU-studerende.

Bjarne Frimann ville gerne vide, om der var et ønske om, at Grønt Råd lavede et skriv til
Ballerup Bladet omkring dette.



Der var opbakning til, at Bjarne Frimann udarbejder forslag til debatindlæg til Ballerup Bladet.
Debatoplægget rundsendes i Grønt Råd, hvorefter rådets medlemmer, inden en tidsfrist, kan
kommentere.

Punkt 5 Evaluering af Grønt Råds arbejde

Sagsfremstilling

Grønt Råd evaluerer arbejdet de sidste to år med henblik på at give anbefalinger til det nye råd.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Grønt Råd

Indstilling

Center for By, Erhverv og Miljø indstiller, at

Drøftelsen og anbefalingerne fra Grønt Råds evaluering tages til efterretning.1.

Beslutning

Sagen blev drøftet.

Nedenstående er opsamlingen på rådets evaluering af den sidste to-årige periode.

Hvad fungerer godt:

Samarbejdet fungerede godt i Grønt Råd
Viden og engagement



Gruppernes arbejde
PR gruppen er gode til at synliggøre Grønt Råd både i det offentlige og i det virtuelle
Godt arrangeret ture
God betjening fra embedsværket
At være høringsberigtiget
Rådet skal blive ved med at være grønt
Temaoplæg til at starte møderne med.

Hvad kunne gøres bedre:

Gruppeforvirring (Der bliver brugt meget tid i starten)
Kan være svært at holde arbejdsgruppemøder mellem rådets møder
Møderne: Bedre styring, opsamling og mere udførlige referater
Fastholde det gode samarbejde
Mere handling og profilering, pejlemærker og mærkesager
Manglende indspark til forskellige planer
Mere indflydelse hos politikerne
Mere inddragelse i forvaltningens planer
For dårlig meddelelse til borgerne fra Ballerup Kommune generelt
Et sted hvor borgerne kan læse om Grønt Råd.

Punkt 6 P-tavle

Beslutning

Intet

Punkt 7 Eventuelt

Beskrivelse
Der er et ønske om, at Grønt Råd bliver orienteret om hvilke tanker om beplantning og1.
træer, der er gjort i forbindelse med byggeriet på Banegårdspladen i Ballerup.Bilag
3 bilag

Beslutning

Taget til efterretning
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